
Referat Grundejerforeningen Strandhaven - Generalforsamling den 

25.10.22 
Sted: Espergærde Amatørscenes lokaler, Jarlens Grund, 3060 Espergærde kl. 19.00 

 

Deltagere: Freddy, Rikke, Poul & Helle, Henning, Lise, Erik & Mascha, Inga, Mona, Eva & Lars, Mikkel, Kurt, 

Martin, Michael, Thomas (nr. 10), Camilla  

 

Ikke tilstede: Flemming & Birgit, Keld & Kirsten, Connie, Mads & Kristina  

 

Dagsorden 

 

1. Valg af dirigent og referent  

Bestyrelsen foreslog Rikke som referent og Lars som dirigent.  

Enighed om dette. Dette blev derfor vedtaget. 

 

Dirigenten konstaterede, at der var indkaldt rettidig til generalforsamlingen, så den var lovlig. Der var ikke 

modtaget fuldmagter. 

 

2. Formandens beretning (bilag 1)  

Freddy gennemgik kort sin beretning – læs også vedhæftede beretning. 

Der var ingen spørgsmål til beretningen, som dermed blev godkendt. 

 

3. Det reviderede regnskab for det foregående regnskabsår fremlægges til godkendelse eller anden 

beslutning (bilag 2)  

Flemming var bortrejst, hvorfor Freddy gennemgik regnskabet. For detaljer se vedhæftede regnskab. 

 

Eva spurgte ind til containerens post i regnskabet – Freddy forklarede, at Tina kan skaffe en container uden 

beregning. Den er ikke modtaget endnu, men den tages fortsat med i regnskabet. 

 

Mona gav udtryk for, at hun ville glæde sig til den dag, hvor der er medtaget træpleje i stedet for 

træfældning i budget og regnskab. 

 

Lars gjorde opmærksom på, at alle fremadrettet skal have fokus på, at korrekt dato er angivet tydeligt på 

afleverede bilag. 

 

Regnskabet blev godkendt uden yderligere kommentarer. 

 

4. Indkomne forslag 

 

a. Haveudvalget (Bilag 3) 

Som det fremgår af budgetforslaget, er der afsat kr. 16.900 til formålet. Bestyrelsen foreslår, at 

Haveudvalget disponerer inden for denne ramme. 

 

Haveudvalget gennemgik deres forslag. For detaljer se vedhæftede forslag. 



Freddy gjorde opmærksom på, at bestyrelsen foreslår, at der afsættes 16.900 til haveudvalget, og så 

prioriterer de frit inden for dette beløb. 

 

Der var enighed om, at haveudvalget kan prioritere og beslutte inden for budgettets rammer. 

 

Kurt gjorde opmærksom på, at naboerne til Strandgrunden ønsker et specifikt træ fældet foran et 

vindue, da det skygger for dagslys og udsyn. Kurt gjorde yderligere opmærksom på, at naboerne på 

deres havedag den 30. oktober vil rette rækværket på Strandgrunden op – Kurt foreslog, at vi evt. 

kunne være behjælpelige med dette. 

 

Freddy gjorde opmærksom på, at der bliver istandsat et samarbejde med naboernes haveudvalg, 

hvor der vil blive lagt en plan for kommende opgaver ift. fældning af træ og opretning af hegn. 

Naboerne ønsker, at vi deles om udgifterne til fældning af træ og opretning af hegn. Freddy 

pointerede, at vi af principielle årsager ikke umiddelbart kan træffe beslutning om dette, da det ikke 

er et punkt til generalforsamlingen.  

 

Freddy holder i første omgang møde med en af naboerne og aftaler det nærmere samarbejde ml. de 

to haveudvalg. Mødet mellem de to haveudvalg kan finde sted snarest muligt. Vi afventer 

tilbagemelding fra mødet mellem Freddy og naboerne angående træ og hegn.  

 

Poul gjorde opmærksom på, at hegnet hælder ind til os, da naboerne har haft tunge havemøbler 

stående op ad hegnet. 

 

 

b. Maskiner 

Efterhånden som vores motoriserede maskiner slides op eller bliver for dyre at servicere, foreslår 

bestyrelsen, at de udskiftes til batteridrevne. Derfor skal der vælges et mærke, forslag Makita, 

således, at de samme batterier passer til alle maskiner. Opladning af batterier kan ske hos en af os 

mod betaling for strøm. Lige nu mangler vi en hækkeklipper, pris kr. 2.600 + 1 batteripakke, som vil 

passe til alle fremtidige maskiner, pris kr. 2.398. 

 

Michael gjorde opmærksom på, at hækkene er ret høje på trods af, at de blev klippet sidste år. 

Michael foreslog derfor en hækkeklipper af mærket Stiga (også batteridrevent), da den er nemmere 

at klippe høje hække med.  

 

Poul spurgte ind til opladning. Freddy sagde, at det kunne foregå hos en beboer som med 

hjertestarteren, som hænger hos Lars & Eva. På længere sigt kan opladning i et fællesskur med 

indlagt strøm være løsningen. 

 

Der er i budgettet afsat 6.000 kr. til haveredskaber, som kan dække en hækkeklipper, men skal der 

indkøbes mere, så skal der på nuværende tidspunkt tages penge fra driftsbudgettet. 

 

Der var enighed om løbende at udskifte til batteridrevne alternativer, når udskiftning af 

haveredskaberne er nødvendigt – forslaget derfor vedtaget. Konkret udmøntning varetages af 

haveudvalget. 

 

 

 



 

c. Ny bænk. Forslag fra Helle, nr. 15 

Ny bænk med ryglæn på Strandgrunden magen til den gamle, pris kr. 2.000. Den fås pt på tilbud i 

Havemøbelshoppen: Dagmar, Teak 3-Pers. til kr. 1.499. Den gamle er livsfarlig! 

 

Alle enige – derfor vedtaget at købe en ny bænk til foråret. Opgaven varetages af haveudvalget. 

 

d. Vedtægtsændring 

Bestyrelsen foreslår, at tidspunktet for afholdelse af generalforsamlingen i vedtægternes §4 ændres 

fra oktober måned til november måned. 

 

Alle enige – forslaget vedtaget med 2/3 af foreningens medlemmer. 

 

e. Nedsættelse af Festudvalg 

Strandhaven har 50-års jubilæum næste år. Bestyrelsen foreslår, at der nedsættes et udvalg 

bestående af 2 deltagere + formanden til at planlægge dagen. Vi har for en sikkerheds skyld bestilt 

bord til alle på Bolettes gæstebud den 26/8-23. Bestyrelsen foreslår, at man på en given dato 

tilmelder antal deltagere til endelig konfirmation og betaler for antal tilmeldte deltagere, ca. kr. 305 

pr. person. 

 

Alle enige om at fejre jubilæum. Festudvalg nedsat bestående af Camilla, Martin, Lise, Mikkel og 

Freddy. Freddy indkalder til det første møde. 

 

f. Nedsættelse af Energiudvalg 

Keld er ved at undersøge forskellige muligheder for solenergiløsninger. Bestyrelsen foreslår, at vi 

nedsætter et udvalg til at undersøge muligheder og lovkrav vedrørende etablering af solceller og 

varmepumper. 

 

Energiudvalg nedsat bestående af: Keld, Lars, Mikkel, Michael. Lars indkalder til det første møde. 

 

g. forslag fra Martin og Eva nr. 1 

Vi ønsker tilladelse til, på sigt, at fælde vores birketræ i vores forhave. Jeg mener som vi også før har 

talt om, at ændringerne på disse jordstykker skal vedtages på generalforsamlingen. 

Jeg planter gerne nogle nye mindre træer, der vil være svine mindre. 

 

Enighed om at Martin & Eva kan fælde deres træ. Når de planter et nyt træ, så opfordres de til at 

kigge på resten af bebyggelsens beplantning, så der plantes noget tilsvarende.  

 

5. Vedligeholdelse af fællesarealer og veje m.v. 

 

Det er gennemgået tidligere - der henvises til ovenstående punkt 4a og 4b. 

 

 

 

 

 



6. Forslag til budget og kontingent. 

Bestyrelsen foreslår at fastholde kontingent på kr. 2.000 pr. halvår. Dette beløb sikrer kun den i budgettet 

for 2023 nødvendige vedligeholdelse. Vi bør overveje om en kontingentforhøjelse kan blive aktuel i 

fremtiden. 

 

Enighed om at fastholde kontingentet, men alle informeret om, at formanden har varslet eventuelle 

fremtidige stigninger. Budget vedtaget. 

 

7. Valg af bestyrelsesmedlemmer. 

Der skal vælges ét medlem til bestyrelsen. Freddy er på valg. Bestyrelsen foreslår, at Freddy genvælges. 

Enighed – Freddy genvalgt 

 

8. Valg af bestyrelsessuppleanter 

Der skal vælge én bestyrelsessuppleant. Keld er på valg. Bestyrelsen foreslår, at Keld genvælges 

Enighed – Keld genvalgt 

 

9. Valg af revisor og revisorsuppleant  

Der skal vælges revisor og revisorsuppleant. Lars og Connie genopstiller. Bestyrelsen foreslår, at Lars og 

Connie genvælges. 

Enighed – Lars og Connie genvalgt 

 

10. Eventuelt 

Freddy gjorde opmærksom på, at der i nr. 430 på Gl. Strandvej er bygget skur langs vores hegn, så grusset 

skrider ind på vores grund. Byggeriet er lovligt opført. Freddy har snakket med ejerne i nr. 430 og deres 

arkitekt, som kunne fortælle, at byggeriet endnu ikke var færdiggjort, og at der vil komme styr på grus mm. 

Aftalen er, at vi snakker sammen med ejerne, når byggeriet er færdigt, og er der problemer, så findes der 

en fælles løsning og afklaring på problemet. 

 

Nytårskuren skal afholdes primo 2024. Der opfordres til, at man skriver til Freddy, hvis man ønsker at huse 

nytårskuren. 

 

Dirigenten takkede for fint fremmøde og god ro og orden. 


